
Proces-verbal
incheiatin ~edintadedezbaterepublicaorganizatade DirectiaAsistenta

Tehnica~i Juridica a ConsiliuluiGeneralal MunicipiuluiBucure~ti,in temeiul
Legii 52/2003 privind transparenta decizonala in administratia publica in

datade 12 februarie2009, orele12,00

$edinta a avut loc in Sala de consiliu de la etajulill din Primaria
Municipiului Bucure~ti, B-dul. Regina Elisabeta nr.47, sector 5, la
care au fost invitati:

1. Teodor-Vicor lovici - Pre~edinele Comisiei Pentru Utilitati Publice
2. Valentin Stanescu Director - Directia Utilitati Publice PMB, ,
3. Dr. Ing. Costin Berevoianu - Cabinet Primar General
4. Mihai Mereuta - Pre~edintele Liga Asociatiilor de Proprietari

HABITAT
5. Bruno Roche - Director General APA NOVA Bucure~ti S.A.
6. Virgil Ramba - Director General REGIA AUTONOMA DE

DISTRIBUTIE A ENERGIEI TERMICE -RADET,

$edinta a fost deschisa de doamna Gladiola Ticleanu.

Doamna Gladiola Ticleanu
Tn conformitate cu prevederile art. 6 alin. 7 din Legea nr.

52/2003 privind transparenta decizonala in administratia publica,
Prima ria Municipiului Bucure~ti a organizat ~edinta publica astazi
12.02.2009, ora 12,00 la sediul sau din B-dul. Regina Elisabeta nr.47,
etaj III, camera 301 cu urmatoarea ordine de zi:

- Proiect de hotatare privind modalitatea de facturare catre SC
APA NOVA Bucure~ti a cantintatilor de apa rece pentru prepararea
apei calde menajere pentru consumatorii Municipiului Bucure~ti in
aplicarea Regulamentului Cadru aprobat prin Ordinul ANRSC nr.
91/2007 ~i a Constractului Cadru aprobat prin ordinul ANRSC nr.
483/2008 privind serviciul public de alimentare cu apa ~i energie
termica.

Au fost invitati:
Domnul Teodor Victor lovici - din partea Comisiei pentru

Utilitati Publice. De la comisia de utilitati este cineva prezent? Absent.
Din partea Directiei Utilitati Publice este prezent domnul

director Geana Dorel.



Din partea Cabinetului Primarului General domnul Costin
Berevoianu - absent.

Din partea Ligii HABITAT domnul pre~edinte Mihai Mereu'a -
absent.

Din partea APA NOVA BUCURE$TI S.A. a fost invitat domnul
Bruno Roche ~i este reprezentant de domnul Macri~ Mircea ~i
domnul Mihai Savin.

Din partea RADET nu este nici un reprezentant.
Din partea ARBAC este invitat domnul Miltiade Constandache

~i Adrian Cristea - prezen'i.
lar din partea Funda'iei Ac'iunea Civica a fost invitat domnul

Radu Dumitrescu, care este absent.
Dam cuvantul domnului director Miltiade Constandache

ini'iatorul proiectului de hotarare.

Domnul Miltiade Constandache
Prezentul proiect de hotarare pune Tn aplicare prevederile

imperative ale Ordinului ANRSC nr. 91/2007 ~i Ordinul ANRSC nr.
483/2008.

Nu avem cuno~tin'a asupra faptului ca aceste ordine au fost
suspendate sau anulate, ceea ce Tnseamna ca ele produc efecte
legale. Tn consecin'a proiectul de hotarare nu este numai necesar ~i
oportun dar este ~i obligatoriu. Consideram ca fiind nefondate
considera'iile peten'ilor potrivit carora prezentele acte normative sunt
anomalii ce par a pleca de la nepricepere celor ce Ie-au elaborat.

Peten'ii introduc confuzii privind atribu'iile celor doi operatori,
respectiv distribu'ia energiei term ice pentru Tncalzire ~i prepararea
apei calde menajere ~i alimentarea cu apa rece ~i canalizare.
Afirma'iile privind favorizarea operatorilui ANB Ie consideram
nefondate. Modul de defaclacre a responsabilita'i1or celor doi
operatori sunt prevazute Tn protocolul Tncheiat Tntre cei doi operatori.

Tn concluzie, precizam ca, prezentul proiect Tn fapt, clarifica
responsabilita'ile distribuitorilor de energie termica ~i a distribuitorului
de apa rece conform atribu'iile celor doi agen'i economici. De
asemnea, consideram ca exista 0 omisiune care Tn mod inten'ionat
nu face referire la actele normative Tn vigoare care motiveaza
oportunitatea acestui proiect. Observa'iile care au fost facute Tnmod
inten'ionat nu fac referire la actele normative pe care Ie-am enun'at
anterior.
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Domnul Mircea Macri
Avand Tn vedere comentariile facute pe site-ul pmb Tn

momentul Tn care a fost publicat acest proiect pentru a fi supus
dezbaterii publice, am Tncercat sa Tntelegem aceste comentarii ale
celor doi reprezentanti ai societatii civile, domnul Mereuta ~i domnul
Radu Dumitrescu ~i sa vedem daca Tnanaliza pe care 0 facem putem
sa gasim acele elemente de imperfectiune care sa motiveze toate
consideratiile agresive ~i necuvenite la adresa operatorului de servicii
publice de apa ~i canalizare - APA NOVA BUCURE$TI S.A.

Nu vreau sa reiau ce a spus domnul director Constandache
dar era suficient sa aiba cineva rabdarea sa parcurga toate
documentele care au fost publicate pe site ~i sa vada ca acest proiect
este Tnprimul rand legal,datorita faptului ca este rezultatui unor acte
normative emise de reglementatorul national al serviciilor de termie ~i
de apa rece - ANRSC, deci caracterul de legalitate nu poate fi pus Tn
discutie. Caracterul de oportunitate al acestui proiect deriva din faptul
ca trebuie sa se produca ni~te modificari Tn contractu I de furnizare
servicii TntreAPA NOVA ~i RADET, iar Tnceea ce prive~te caracterul
de necesitate este 0 chestie mai presus de orice discutie, de ce?

Prin Ordinul ANRSC se interzice RADET facturarea apei reci
pentru apa calda menajera, APA NOVA presteaza acest serviciu ~i
nu are nici un fel de parghie de a Tncasa contravaloarea acestui
serviciu, motiv pentru care aspectul de necesitate este c1ardovedit.

Tnplus, proiectul are un caracter de extrema urgenta deoarece
pe masura ce lucururile treneaza !?i contractu I valabil Tntre APA
NOVA ~i RADET ramane Tn forma actuala, datoria RADET fata de
APA NOVA cre~te iar modalitatile de recuperare a contravalorii
serviciilor prestate ~i neachitate vor cre!?te Tn continuare, lucru care
va pune Tntr-o situatie jenanta RADET, care ~i a~a nu putem spune
ca are 0 sanatate finaciara de invidiat. Multumesc.

Domnul Mihai Savin
A~ adauga ca ~i observatie, faptul ca argumentele aduse de

cele doua structuri ale societatii civile sunt evident nefondate ~i par,
cel putin Tn opinia mea, 0 invitatie a nerespectarii unor prevederi
legale. Este evident ca APA NOVA BUCURE$TI trebuie sa se
supuna acestor prevederi legale, la fel ~j RADET ~i a~ sublinia ca prin
avest proiect de hotarare nu se face altceva decat 0 clarificare a
responsabilitatilor pe care Ie are APA NOVA BUCURE$TI ~i RADET
Tnceea ce prive!?te relatia lor contractuala !?iTnegala masura Tnceea
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ce prive~te relatia contractuala dintre APA NOVA BUCURE$TI ~i
utilizatorii sai. Principiul exista deja in legatura cu serviciul de
canalizare pentru apa calda menajera evacuata la reteaua de
canalizare, deci nu este 0 noutate, nu aduce nicio modificare, am
vazut in comentarii primite faptul ca apar modificari de tarif. Deci, nu
aduce nici 0 modificare de tarif, din contra, APA NOVA BUCURE$TI
are 0 sarcina in plus, aceea de a factura ~i apa rece pentru preparare
a apei calde, ceea ce presupune un efort in ceea ce prive~te relatia
contractuala cu utilizatorii sai ~i in plus legat de acest proiect, desigur
Ordinul ANRSC privind regulamentul de organizare ~i functionare al
serviciilor de energie termica prive~te in mod general relatii dintre
furnizorii de energie termica ~i utilizatorii acestui serviciu.

Se simte c1ar nevoia, avand in vedere faptul ca APA NOVA
BUCURE$TI ~i RADET sunt cei mai mari operatorii de astfeI de
servicii, clarifiicarii unor nevoi, a unor detalii legate de modul in care
aceste servicii trebuie sa functioneze in Bucure~ti. Multumesc.

Domnul Mircea Macri
A~ mai considera ca fiind oportun de spus, aceasta completare

a~ dori sa 0 fac prin prisma votului dat de catre consilieri in cursul
lunii decembrie 2008, pe 0 hotarare aproximativ similara ~i anume,
faptul ca beneficiiari serviciilor de termoficare ~i apa calda menajera
vor plati exact ceea ce se cite~te pe contoarul de apa calda de la
parterul blocului. Deci, din punct de vedere al cumulului facturilor
RADET pentru nergie termica ~i APA NOVA pentru apa rece ~i
respectiv canalizare, suma lor va fi constanta. Deci nu se intampla
absolut nimic, este numai 0 problema de reglaj contractual intre
RADET ~i APA NOVA in respectarea prevederilor legale.

Domnul Adrian Cristea
Concluzionand, consideram ca proiectul este oportun ~i trebuie

inaintat Consiliului General pentru aprobare, el fiind nu numai oportun
dar ~i legal, iar blocajele pe care 0 singura persoana incearca sa Ie
faca asupra tuturor proiectelor de apa din capitala datorita unor
nemultumiri personale, nu trebuie luate in seama neavand niciun fel
de sustinere. De asemnea, vreau sa precizez ca la sfar~itul ~edintei
ARBAC va depune in scris punctul sau de vedere.



Domnul Geana Dorel
Din analiza materialului primit, concluzia noastra este ca

proiectul trebuie sa fie supus aprobarii Consiliului General pentru ca
respectam 0 lege, un Ordin al ANRSC. Nu am indentificat niciun
element care sa duca la favorizarea cuiva, a~a cum au subliniat ~i
ceilalti invitati, nu se Tntampla nimic. Cetatenii platesc exact cat
primesc, chiar este bine ca a aparut acest ordin fiindca el clarifica
ceva mai bine lucrurile ~i va u~ura Tnsa~irelatia dintre RADET ~i APA
NOVA, Tn sensul ca RADET are datorii mari ~i pe viitor acestea
practic se vor diminua Tnsensu I ca nu se va mai confrunta cu aceasta
problema ~ianume ca trebuia sa Tncaseze ~i sa dea banii catre APA
NOVA. Astfel, ne mentinem punctul de vedere privind promovarea ~i
supunerea spre aprobare a acestui proiect de hotarare Tn forma
actuala.

Domnul Miltiade Constandache
Ascultand comentariile reprezentantilor institutiilor de fata,

Tnteleg ca acest proiect de hotarare merge Tn forma Tn care a fost
propus ~i nu necesita modificari.

Doamna Gladiola Ticleanu
Avand Tnvedere cele precizate mai sus, declaram ~edinta de

dezbatere publica Tnchisa.

DIRECTOR EXEC
GEORGIANA Z~_

intocmit,
Dinu F. 4.JiJJh

12.02.2009 fO',(. /
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